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我们的会员 GFSI China Local Group Member Companies (Total: 53家)



认证方案协调和实施组
Certification Programmes Harmonization & Implementation Task Force
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认证方案协调和实施组
Certification Programmes Harmonization & Implementation Task Force

GFSI 认可的食品安全方案所有者(CPOs) 摘要j介绍 | GFSI-Recognized Food Safety CPOs Summary

GFSI 承认的政府所有认证方案(技术互认) 摘要介绍 | Acknowledgment of Government-owned Certification Programmes (Technical Equivalence) Summary



协作沟通和法规事务组 Collaboration and Regulatory Affairs Task Force 
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2018年3月9日，原沟通文化组在2018日本东京全球食品安全大会期间，组织中国工作组
成员开展日本食品安全文化之旅，参观了丘比株式会社仙川总部及味之素，与两家企业
开展了食品安全文化座谈。
On March 9, 2018, during the 2018 Global Food Safety Conference in Tokyo, Japan, the
former Communication&Culture Group organized the members of China Local Group to carry
out the tour of Japan food safety culture, visited Sengawacho Headquarter of Kewpie Co., Ltd.
and Ajinomoto, and carried out food safety cultural discussion with two enterprises. 2018 年 8 月 16 日，蒙牛乳业食品安全文化之旅

16th August, 2018 Mengniu Diary Food Safety Culture Tour 



协作沟通和法规事务组 Collaboration and Regulatory Affairs Task Force 

2018年3月，小组发起了食品安全文化调查，旨在了解中国食品企业对食品安全文化的理解和实施的基本情况，共有47家中国工作组
会员单位及非会员单位参与了此次调查。
In March 2018, the group initiated a food safety cultural survey to understand the basic understanding and implementation situation of Chinese
food enterprises on food safety cultures, and a total of 47 enterprises’ China Local Group member companies and non-member companies
participated in the survey.



互联网食品安全组
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2017年8月29日，受阿里巴巴集团邀请在杭州市余杭区阿里巴巴西溪园区举行了阿里巴巴集团与GFSI
零售餐饮主要成员单位的闭门研讨会。

GFSI成员单位参会代表分别对各自公司的有关情况进行了介绍。参会本次研讨会的有来自沃尔玛、
家乐福、欧尚、华润万家、亚马逊、麦当劳、百胜、星巴克、新希望六和、光明乳业的共计14位代
表。

On August 29, 2017, at the invitation of Alibaba Group, a closed-door seminar between Alibaba Group and
the main member companies of GFSI Retail Catering was held at Alibaba Xixi Park, Yuhang District,
Hangzhou City.

The representatives from GFSI member companies introduced relevant information of their own company.
A total of 14 representatives from Walmart, Carrefour, Auchan, China Resources Vanguard, Amazon,
Mcdonald’s, Yum, Starbucks, New Hope Liuhe and Bright Dairy attended this seminar.



互联网食品安全组
E-Commerce Food Safety Task Force

2017年12月21日，消费品论坛CGF/GFSI与阿里巴巴集团共同举办的互联网食品安全工作坊在阿里巴巴西溪园区“聚贤庄”
会议室顺利召开，来自GFSI中国工作组成员单位及阿里巴巴集团近90人参加了本次工作坊。

GFSI中国工作组指导委员会联席主席杨志刚，GFSI中国工作组指导委员会副主席陈超、孙伟、徐杰，全球食品安全倡议董事、
日本永旺集团质量管理总经理岸克树，饿了么副总裁兼首席食品安全官王三虎、雅玛多中国总经理助理，战略推进课负责人
杨雷铭，阿里巴巴平台治理部文僧、米盐，分别作了发言介绍。

On December 21, 2017, the internet food safety workshop held jointly by the consumer goods forum CGF/GFSI
and Alibaba Group was smoothly held in “Juxianzhuang” conference room in Alibaba Xixi Park, which was
attended by nearly 90 persons from the member companies of GFSI China Local Group and Alibaba Group.

Yang Zhigang, the co-chair of the Steering Committee of GFSI China Local Group, Chen Kelvin, Sun Wei and Xu Jie,
the vice chairs of the Steering Committee of GFSI China Local Group, Katsuki Kishi, GFSI Board member and the
general manager in charge of quality management of Aeon Group, Wang Sanhu, the vice president and chief food
safety officer of Ele.me, Yang Eric, the assistant to general manager and the principal of the strategy promotion
course of Yamato (China), and Wen Seng and Mi Yan of Alibaba Platform Governance Department made an
introduction respectively.
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2017年10月25日，GFSI中国工作组与中国-新加坡吉林食品区合作举办的

中小企业能力提升计划-GFSI全球市场项目初级培训。

On October 25, 2017, the capacity enhancement plan for SMEs - basic level

training class of GFSI Global Markets Programme jointly held by and between

GFSI China Local Group and Sino-Singapore Jilin Food Zone.
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On October 25, 2017, the capacity enhancement plan for SMEs - basic level

training class of GFSI Global Markets Programme jointly held by and between

GFSI China Local Group and Sino-Singapore Jilin Food Zone.

与政府合作 Cooperation with Government



能力建设组 Capacity Building Task Force

与学术机构合作 | Cooperation with Academic Institution

2017年10月19日-20日，上海交通大学陆伯勋食品安全研究中心主办的《SJTU-
SSAFE-GFSI全球市场计划食品安全培训》于河南省郑州市三全食品股份有限公司
开班。

From October 19 to 20, 2017, the Food Safety Training for SJTU-SSAFE-GFSI Global
Market Plan organized by SJTU-Bor S. Luh Food Safety Research Center was opened
in Zhengzhou Sanquan Foods Co., Ltd. of Henan Province.

2018年4月12-13日， 《SJTU-SSAFE-
GFSI全球市场计划食品安全初级培训
班》在上海交大农业与生物学院创新
楼举办。
From April 12 to 13, 2018, Primary Food
Safety Training Class for SJTU-SSAFE-
GFSI Global Market Plan was held in the
Innovation Building, School of
Agriculture and Biology, Shanghai
Jiaotong University.

2018年7月27-28日，上海交通大学陆伯勋食品安全研究中心于辽宁省沈阳市
举办《SJTU-SSAFE-GFSI全球市场计划食品安全与营养初级培训班》。本次培
训得到辽宁营养学会联盟的大力支持。
From July 27 to 28, 2018, SJTU-Bor S. Luh Food Safety Research Center held the 
Primary Training Class of Food Safety and Nutrition for SJTU-SSAFE-GFSI Global 
Market Plan in Shenyang City, Liaoning Province. This training was strongly 
supported by Liaoning Nutritional Association Alliance. 



能力建设组 Capacity Building Task Force

与行业协会合作 | Cooperation with Industry Association

GFSI&CCFA联合工作组 | GFSI&CCFA Joint Working Group

2017年11月21日，在上海普华永道会议室召开
了GFSI&CCFA联合工作组启动仪式暨第一次会
议。双方就中小企业培训项目开展合作。

On November 21, 2017, the opening ceremony
and the first meeting of GFSI&CCFA joint working
group were held in the conference room of
Shanghai PricewaterhouseCoopers. Both parties
cooperated on the training project for SMEs.

2018年1月12日，在上海消费品论坛/GFSI中国代
表处召开了GFSI&CCFA联合工作组第二次会议。
确认了制造业第二版初级培训教材开发的时间表。

On January 12, 2018, the second meeting of
GFSI&CCFA joint working group was held at The
Consumer Goods Forum/GFSI China Representative
Office. the timetable for the development of the 2nd
edition of basic level training materials of
manufacturing industry were confirmed.

2018 年 6 月 6 日，在北京 CCFA 会议室召开了
GFSI&CCFA联合工作组第三次会议。会议对初级
培训教材的开发编写经验进行了总结，并展示了
初级教材PPT及视频版初级教材样例。

On June 6, 2018, the third meeting of GFSI&CCFA
joint working group was held in Beijing CCFA
conference room. In this meeting, the experience of
developing and compiling the basic level training
materials was summarized, and the examples of
basic level materials PPT and video were showed.



能力建设组 Capacity Building Task Force

与成员单位合作 | Cooperation with Member Company

GFSI全球市场项目制造业第二版中文版工具包优化和改造开发合作

GFSI Global Markets Programme Manufacturing 2nd Edition Chinese TOOLKIT

Optimization and Transformation Development Cooperation



战略合作 Strategic Cooperation

Part 2



消费品论坛（法国）上海代表处 & 沃尔玛食品安全协作中心战略合作

Strategic Cooperation between

The Consumer Goods Forum (France) Shanghai Representative Office 

& Walmart Food Safety Collaboration Center 



GFSI 中国工作组成果发布会
GFSI China Local Group Outcome Launch Ceremony 

Part 3



全球食品安全倡议（Global Food Safety Initiative，简称GFSI）中国工作组于2016年4月正式成立。经内部
研讨，确定了“食品安全追溯法规/标准研究”课题，2016年7月成立项目组，2017年9月完成项目报告
初稿，2018年2月在GFSI内部发布了题为《食品安全法规\标准收集及分析报告》（以下简称《报告》）
的报告。

此书的出版得到了沃尔玛食品安全协作中心和中国农业大学出版社以及社会各方的大力支持，并由陈
君石院士为此书作序。

Global Food Safety Initiative (hereinafter referred to as GFSI) China Local Group was formally established in
April 2016. After internal discussion, the topic “Research on Food Safety Traceability Regulations/Standards”
was determined, a project team was established in July 2016, the first draft of project report was completed
in September 2017, and the report with topic of Collection and Analysis Report on Food Safety
Regulations\Standards (hereinafter referred to as the Report) was issued in GFSI in February 2018.

The publication of this book was strongly supported by Walmart Food Safety Collaboration Center (WFSCC),
China Agricultural University Press and all parties in the society, and was prefaced by Academician Chen Junshi.



中粮集团中粮酒业黄伟
Tony W. HUANG

COFCO Wines and Sprites, COFCO Group

特别鸣谢
Special Thanks

及《报告》全体编写组成员。
and all the writing group members of this report.



食品安全文化-全球食品安全倡议（GFSI）意见书中文译本由达能中国同事支持完成，校对工作由上海迪士尼、好时中国、
嘉吉中国、能多洁中国、普华永道中国同事完成。
Chinese translation of “A Culture of Food Safety-A Position Paper From the Global Food Safety Initiative (GFSI) have been done by
Danone China colleagues, proofread by Shanghai Disney, Hershey China, Cargill China, Rentokil Initial China, PwC China colleagues.



2018年10月，GFSI中国工作组完成了《通过食品安全管理体系应对食品掺假》中文译本。
GFSI China Local Group have done the Chinese translation of <Tackling Food Fraud Through Food Safety Management Systems> in October 2018.



感谢大家对GFSI中国工作组的支持，
我们期待更多的行业同仁加入！

Thanks everyone’s support to GFSI China Local Group,
welcome more to join us!


